
 

Göteborgs Stad [Funktionsstöd], protokoll 1 (7) 

Protokoll (nr 1) 
Sammanträdesdatum: 2025-01-23 

Tid: 14:00-16:30 
Plats: ”Selmas sal” i Selma Lagerlöfs Center, Selma Lagerlöfs Torg 2 
Paragrafer: § 1-12 

Närvarande 
Ledamöter 
Anna Siitam Wadman (MP) Ordförande 
Johanna Holmdahl (KD), anmält förhinder  
Tommy Söderberg (V) 
Lejla Grebic (S) 
Nicola Hesslén (M) 
Ulla Adolfsson, Autism Distrikt Göteborg 
Anne Lönnermark, Autism Distrikt Göteborg 
Elisabeth Bramfors, Attention Göteborg, anmält förhinder 
Christina Simonsson, FUB 
Anders Andersson, Afasiföreningen & Strokeföreningen 
Lennart Lundin, Intresseföreningen för Schizofreni 
Jaana Laitala, NSPH Västra Götaland och Göteborg 
Denise Cresso Nydén, Synskadades riksförbund 
Jonny Gustafsson, Göteborgs Dövas förening 
Marica Hall, RBU, ej närvarande 
Gunbritt Stålberg, Diabetesföreningen, anmält förhinder 

Övriga närvarande 
Förvaltningsdirektör Camilla Blomqvist § 1-13, verksamhetschef Bostad med särskild 
service Sara Sundberg § 1-13, verksamhetschef Myndighet och socialpsykiatri Karin 
Hansson § 6, verksamhetschef Myndighet och socialpsykiatri Anna Bergsten § 6, 
enhetschef Myndighet och socialpsykiatri Nina Sunnerfjell § 6, enhetschef boendestöd 
Niclas Nero § 6, utvecklingsledare Kvalitet och styrning Eva Hjälmered § 8, 
utvecklingsledare Kvalitet och styrning Christina Matsdotter § 1-12, praktikant Hanna 
Jackson § 1-12, nämndsekreterare Julia Andersson 

Underskrifter 

  

Nämnden för funktionsstöd 
Rådet för funktionsstödsfrågor  

 
  

  

Ordförande 
Anna Siitam Wadman (MP) 

 

Justerande 
Lennart Lundin, Intresseföreningen för Schizofreni 
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Göteborgs Stad [Funktionsstöd], protokoll 2 (7) 

§ 1 
Mötet öppnas 
Ordförande Anna Siitam Wadman (MP) öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 

§ 2 
Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställs.  

§ 3 
Val av protokolljusterare 
Lennart Lundin väljs att jämte ordförande att justera protokollet. 

§ 4 
Oklart från föregående möten 
Inga frågor tas upp.  

§ 5 
Återkoppling på frågor från organisationerna 

a) Habiliteringsersättning - lägesbeskrivning kring hemställan & 
karriärcenter 

Förvaltningsdirektör Camilla Blomqvist informerar att nämnden fattat beslut om att 
hemställa till kommunstyrelsen att förvaltningen själv kan arbeta med frågan om 
habiliteringsersättning. Kommunstyrelsen har inte fattat beslut om hemställan ännu.  

Nämnden har gett förvaltningen i uppdrag att utreda hur förvaltningen kan skapa ett 
karriärcentrum dit personer kan komma till innan beslut om daglig verksamhet fattas. 

b) Beslut i stadsmiljönämnden om resor till daglig verksamhet  
Förvaltningsdirektör Camilla Blomqvist informerar att stadsmiljönämnden avslog 
stadsmiljöförvaltningens förslag om att resor till och från daglig verksamhet ska hanteras 
inom ramen för färdtjänstlagstiftningen vilket innebär att resorna fortsätter att vara 
kostnadsfria för deltagarna, samma som innan.  
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Göteborgs Stad [Funktionsstöd], protokoll 3 (7) 

§ 5 fortsättning
Ulla Adolfsson, Autism Distrikt Göteborg, frågar om ärendet skulle gått till
kommunstyrelsen om stadsmiljönämnden hade bifallit förslaget? Förvaltningsdirektör
Camilla Blomqvist svarar att om stadsmiljönämnden fattat beslut om att säga ja till
förslaget hade det gått vidare men att ärendet nu är avgjort men att frågan kan väckas
igen.

c) Frågor om storlek på etablering av bostad med särskild service
Förvaltningsdirektör Camilla Blomqvist berättar att förvaltningen gör en bedömning om 
målgruppens behov för att för få goda levnadsvillkor och att avvägningar görs vid 
nyetableringar. Förvaltningen har med sig riktlinjer och råd och från Socialstyrelsen och 
de flesta bostad med särskild service följer dessa. Inspektionen för vård och omsorg 
inspekterar ibland och förvaltningen har bara fått någon enstaka synpunkt frågan om 
storleken på bostad med särskild service.  

Ulla Adolfsson, Autism Distrikt Göteborg, framför (se bilaga 1) att hon tycker det är 
bekymmersamt att förvaltningen inte ser till förarbete och riktlinjer. Det handlar om att 
det byggs flera verksamheter nära varandra på Bottnevägen och att det blir 
institutionslikt som de ser det. Förstår att det finns behov av att bygga och att det är 
positivt att köerna har kortats. Men när boendet väl är byggt så är det inget som går att 
ändra. Ulla Adolfsson framför att det finns risker med att det inte blir skarpa gränser 
mellan enheterna, att det finns risk att man eventuellt flyttar personal mellan boendena i 
framtiden. Ulla Adolfsson anför att det blir svårt att komma in lokalsamhället när det blir 
flera verksamheter med personer som kan anses vara annorlunda.  

Camilla Blomqvist svarar att det är hela tiden värderingar som görs och att bilden är att 
förvaltning följer reglerna.  

Ulla Adolfsson Autism Distrikt Göteborg, ser att det blir en tillbakagång till stora 
institutioner.  

Christina Simonsson, FUB, håller med om oron inför att det blir en stor grupp. 

§ 6
Information och dialog om hur förvaltningen arbetar med 
boendestöd 
Anne Lönnermark presenterar brukarstödsnätverket och visar ett bildspel (se bilaga 2 och 
3). 

Anders Andersson, Afasiföreningen & Strokeföreningen, uppger att han känner igen 
mycket från hans förening, och att det finns personer som behöver hjälp med pushning 
där också.  
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Göteborgs Stad [Funktionsstöd], protokoll 4 (7) 

§ 6 fortsättning 
Verksamhetschef Myndighet och socialpsykiatri Karin Hansson och enhetschef 
Myndighet och socialpsykiatri Nina Sunnerfjell beskriver hur förvaltningen arbetar med 
boendestöd, se bildspel bilaga 4.  

Ulla Adolfsson, Autism Distrikt Göteborg, frågar om förvaltningen samverkar med 
vården på något sätt, får sjukvården mer resurser för att bygga relationer för att personer 
inte ska hamna mellan stolarna? Ulla frågar förvaltningen om upplevelsen är att brukare 
själva tycker att dom inte har fått sina behov tillgodosedda för vårdbehov och möte med 
myndigheter? 

Verksamhetschef Myndighet och socialpsykiatri Karin Hansson svarar att det sker 
samverkan med sjukvården genom SIP (samordnad individuell plan) och att det sker 
mycket samverkan utifrån varje individ. Enhetschef Myndighet och socialpsykiatri Nina 
Sunnerfjell berättare att handläggare lägger mycket tid på kontakt med sjukvården. Ibland 
får handläggaren höra att utförandet inte fungerar med boendestödet, oftast handlar det 
om själva boendestödjaren eller om bristande kontinuitet vilket kan orsaka att den 
enskilde inte vill ta emot boendestödet.  

Förvaltningsdirektör Camilla Blomqvist berättar att nämndens presidium har regelbundna 
möten med delregionala nämnden Göteborg och nämndens presidium ska träffa ett 
regionråd. Presidiet har fört fram att det finns kompetensbrist hos sjukvården så frågan 
finns på den politiska agendan.  

Lennart Lundin, Intresseföreningen för Schizofreni, undrar hur många av brukarna som 
har insatsen boendestöd har SIP och vad som händer när förvaltningen inte anser att 
sjukvården ger de enskilda insatserna som beslutats, vad händer då?  

Verksamhetschef Karin Hansson svarar att det inte finns någon statistik. Det görs 
avvikelserapporter när SIP:ar inte följs, det finns en systematik i detta. Enhetschef Nina 
Sunnerfjell berättar att det ibland kan vara svårt att få tag i primärvården, att de tolkar 
skyldigheten att delta i SIP-möten olika. Det fungerar bättre med psykiatrin.  

Denise Cresso Nydén, Synskadades riksförbund, menar att det behövs en trygg person vid 
sjukvårdskontakter. Finns inte detta på vårdcentral eller sjukhus så kan eventuellt 
boendestödjare eller ledsagare lätt be sjukvårdspersonalen att rikta sig till den enskilde 
ifall de skulle vända sig till förvaltningens personal. Finns det ingen trygg person på 
vårdcentral eller sjukhus, blir det ett glapp, det individuella stödet tillgodoses då inte.  

Verksamhetschef Myndighet och socialpsykiatri Anna Bergsten och enhetschef 
boendestöd Nicklas Nero berättar att de arbetar utifrån den enskildes behov som finns 
formulerat i ett uppdrag från myndighet. Förvaltningen berättar att det finns ca 10–15 
personer i varje stadsområde, högt räknat, som uttrycker missnöje över att boendestödjare 
inte följer med till sjukvårdskontakten. Övervägande delen är inte missnöjda. 
Boendestödjare följer med vid sjukvårdsbesök när brukare har beslut om det. Det  
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Göteborgs Stad [Funktionsstöd], protokoll 5 (7) 

§ 6 fortsättning 
stämmer inte att boendestödjare aldrig följer med till sjukvårdsbesök. Målet är att jobba 
mot självständighet, att förbereda inför besök, bland annat göra listor, rollspel och att 
träna på ett möte för att normalisera (se bilaga 5). Boendestödjaren kan även hjälpa till 
genom att träna på vägen dit med kollektivtrafik. Boendestödjaren kan fånga upp behov 
efter besöket eller reflekterar hur det gick och hjälpa till att strukturera om något behövs 
göras efteråt.  

Anne Lönnmark, Autism Direkt Göteborg, säger att hon inte påstår att det är majoriteten 
av boendestödet som inte fungerar. Oavsett om det är få fall så är det allvarligt när det får 
konsekvenser för hälsan. Anne menar att det kan vara svårt att beskriva i ett 
uppdragsbeslut, det måste även finnas utrymme för mellanmänskliga bedömningar. Alla 
klarar nog inte heller av att lämna av synpunkter. Många vet inte hur man ska göra eller 
vem man ska kontakta. Anne Lönnmark anför att hon är kluven till träning, kan skapa 
stress att någon ska lära sig och att vissa inte kan lära sig pga. livslång 
funktionsnedsättning. Anne säger att hon vill vara vaksam på försämringen och vill 
flagga för detta.  

Enhetschef Niclas Nero säger att väldigt många har blivit mer självständiga, att det finns 
fördelar också med träning. 

Denise Cresso Nydén frågar om personligt ombud om den här gruppen har rätt till detta 
för att avhjälpa glappet mellan kommun och sjukvården. Förvaltningen svarar att 
personligt ombud inte är någon insats, individen själv får kontakta personligt ombud och 
beskriva vad den enskilde vill ha hjälp med. Personligt ombud verkar för individer som 
inte vill eller kan ha kontakt med socialtjänsten som exempelvis kan hjälpa den enskilde 
att söka boendestöd eller utökning av boendestöd. Därför uppmuntras det inte från 
boendestödets sida att personer ska ta kontakt med personligt ombud.  

Ulla Adolfsson, Autism Distrikt Göteborg, menar att det är mer detaljerat hur besluten 
utformas och därmed har det ändrats till att färre boendestödjare följer med till 
sjukvården. Kommer vi se en fortsättning på detta? 

Enhetschef Nina Sunnerfjell menar att förvaltningen blivit bättre på individuella 
bedömningar, att förvaltningen också behöver också titta på så att behoven tillgodoses. 
Då får myndighet göra en ny prövning om det inte är så. 

Lennart Lundin, Intresseföreningen för Schizofreni, undrar om förvaltningen har 
möjlighet att göra motiverande arbete eller uppsökande arbete då boendestöd kan vara 
värdefull insats.  

Verksamhetschef Karin Hansson svarar att förvaltningen inte går ut brett och informerar i 
befolkningen utan att förvaltningen arbetar utifrån indikation såsom orosanmälningar, 
inte annars.  

Verksamhetschef Anna Bergsten säger att personligt ombud och aktivitetshus ibland kan 
fungera som informationskanaler. Det finns information om insatsen på olika arenor. 
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Göteborgs Stad [Funktionsstöd], protokoll 6 (7) 

§ 7  
Information och dialog om återkoppling från cafédialog från 
mötet i december  
Verksamhetschef Bostad med särskild service Sara Sundberg, visar ett bildspel, se bilaga 
4.  

Ulla Adolfsson, Autism Distrikt Göteborg, säger att hon hör i organisationerna att om 
aktiviteterna inte står med i genomförandeplanen så får man inte göra aktiviteten men hon 
hoppas att det är ett rykte. Sara Sundberg svarar att det är ett rykte. 

§ 8 
 Information och dialog om tema för cafédialog  
Verksamhetschef Bostad med särskild service Sara Sundberg och utvecklingsledare Eva 
Hjälmered Kvalitet och styrning visar bildspel, bilaga 4. 

Ulla Adolfsson, Autism Distrikt Göteborg undrar om det är tänkt att metoden ska spridas 
på alla bostäder med särskild service eller bara vissa boenden? Eva Hjälmered svarar att 
tanken är att alla metodutvecklare kan utbildas. Sedan är det en möjlighet för alla enheter 
men det måste finnas intresse från hyresgäster och enhetschef. Metoden kan även 
anpassas till andra verksamheter som lägerverksamhet eventuellt. 

§ 9  
Information och dialog om arbetsgrupper om barn och unga, 
och funktionshinderdagen 
Camilla Blomqvist informerar att förvaltningen fått i uppdrag att genomföra en 
funktionshinderdag under 2025. Arbetsgrupp kring detta startar upp den 11 mars klockan 
16:00-18:00 i Selmas sal och förvaltningen efterlyser deltagare till arbetsgruppen. De som 
är intresserade av att ingå i arbetsgruppen ska kontakta Christina Matsdotter senast den 
24 februari.  

Camilla Blomqvist berättar att en arbetsgrupp om barn och unga, förebyggande insatser 
utan biståndsbeslut utifrån ny socialtjänstlag ska startas upp i april och ber om att få in 
namn till nästa sammanträde. Anmäl intresse av att vara med i arbetsgruppen till 
Christina Matsdotter. 
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Göteborgs Stad [Funktionsstöd], protokoll 7 (7) 

§ 10
Information och dialog om förändringar i protokollet 
Förvaltningsdirektör Camilla Blomqvist informerar rådet om att Julia Andersson kommer 
ta över som sekreterare i rådet men att Christina Matsdotter kommer fortsatt vara med på 
råden och jobba med arbetsgrupperna. Camilla Blomqvist uppmanar rådet att säga till om 
det finns synpunkter på protokollet.  

§ 11
Övrigt 
Denise Cresso Nydén, Synskadades riksförbund, ber om presentation av vilka som är med 
i starten av varje möte. Ordförande Anna Siitam Wadman (MP) svarar att vi ska ha detta 
framöver.  

Lennart Lundin, Intresseföreningen för Schizofreni, frågar om planerna om att 
öppenvårdsmottagningarna inom psykosvården som planeras slås samman är något som 
har diskuterats med förvaltningen och om det påverkar förvaltningen på något sätt? 
Förvaltningen får ta med frågan och återkomma.  

§ 12
Mötet avslutas 
Ordförande Anna Siitam Wadman tackar för givande dialoger, och ber rådet skicka in 
frågor.  
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